

Image not found or type unknown



"visible" - Steyr Jewish Cemetery

in German:

„sichtbar“ – Jüdischer Friedhof Steyr

Project

Description

Since the Jewish cemetery in Steyr is only accessible with a guided tour, something of the interior of the cemetery is to be made "visible" on the outer wall for individual visitors and tourists. Something from the inside of the cemetery will be opened up to the outside, so to speak. This will make something visible to many people and there will be no need for staff to supervise the cemetery. The contents are to be mounted on three steel plates. In the middle of the 19th century Jews from Bohemia and Moravia settled in Steyr. In 1874 the Jewish cemetery was inaugurated. In 1892 the Jewish Community of Steyr was constituted. In 1894 a restaurant in Bahnhofstraße was converted into a synagogue. In 1938 the Nazis dissolved the Jewish Community Steyr. The cemetery was also to be destroyed. Many Steyr Jews were expelled, 86 were murdered in the Holocaust. After the war, only a few Jews returned. In 1946 the synagogue was reopened by Jewish refugees. With the departure of the refugees, the congregation disbanded. The Mauthausen Committee Steyr has been renovating and maintaining the Jewish cemetery since 1992.

in German:

Da der jüdische Friedhof in Steyr nur mit einer Führung zugänglich ist, soll für EinzelbesucherInnen und TouristInnen etwas vom Inneren des Friedhofes an der Außenmauer „sichtbar“ gemacht werden. Es wird sozusagen etwas vom Inneren des Friedhofs nach außen geklappt. Damit wird für viele Menschen etwas sichtbar, und man braucht kein Personal, das den Friedhof beaufsichtigt. Auf drei Stahlplatten sollen die Inhalte montiert werden. Mitte des 19. Jahrhunderts siedelten sich in Steyr Juden und Jüdinnen aus Böhmen und Mähren an. 1874 wurde der jüdische Friedhof eingeweiht. 1892 konstituierte sich die Israelische Kultusgemeinde Steyr. 1894 wurde ein Restaurant in der Bahnhofstraße zu einer Synagoge umgebaut. 1938 lösten die Nationalsozialisten die IKG Steyr auf. Auch der Friedhof sollte zerstört werden. Viele Steyrer Juden und Jüdinnen wurden vertrieben, 86 im Holocaust ermordet. Nach dem Krieg kamen nur einige Juden und Jüdinnen zurück. 1946 wurde die Synagoge von jüdischen Flüchtlingen neu eröffnet. Mit dem Weggang der Flüchtlinge löste sich die Gemeinde auf. Das Mauthausen Komitee Steyr renoviert und pflegt den jüdischen Friedhof seit 1992.

Applicant

Mauthausen Committee Steyr

in German:

Mauthausen Komitee Steyr

Website

<http://www.mkoe-steyr.net>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

21 Dec 2020

Category

Memorial plaque

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Photos

Image not found or type unknown

Projekt_sichtbar.jpg

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.